
Komise: Školská                                                                RM  29. 01. 2025 
Datum :   13. 01. 2025  
Přítomni: 
 
 
 
 
 
Neomluveni: 
Omluveni: 
 
Gestoři komise 
Hosté:               

Jana Nedvědová, Irena Skaláková, Radek Pařez, Klára Čejková, Nina 
Bilincová, Petr Lošek, Pavlína Hladíková, Pavla Berková, Andrea 
Melechová Ruthová,  
L. Krulišová – administrátorka komise 
 
 
 
Petr Spálený, Jana Bolková, Soňa Zuchová, Štěpánka Šťastná, Kamila 
Drtilová, Lenka Pěgrímková, Karel Polívka – trvale omluven 
Ing. Josef Treml - radní 
Jitka Lišofská Rosická 

Příští jednání: 24. února 2025 
 

I. Úvodní slovo paní Jany Nedvědové 
 
II. Vystoupení paní J. Lišofské Rosické – spolek Pod Horami 
Paní Lišofská Rosická – Spolek Pod Horami požádala o možnost zúčastnit se jednání 
školské komise. Důvodem byla její nespokojenost s výsledky hlasování školské komise 
v září 2024, kdy nebyla podpořena žádost spolku Pod Horami o příspěvek na činnost.  
Podrobně popsala činnost spolku, nabízené programy, přínos pro kutnohorské děti ze 
základních a mateřských škol. Odpovídala na dotazy, které se týkaly financování. 
Zdůraznila, že část poskytnutých finančních prostředků se vrací do rozpočtu města 
prostřednictvím nájmu prostor na ZŠ Jana Palacha a poskytováním DVPP za sníženou 
cenu. V loňském roce bylo podpořeno přibližně 4500 dětí z Kutné Hory, okolních obcí a 
dětí ze širšího regionu (zde ovšem zdůraznila, že programy pro ně jsou dotovány 
z jiných zdrojů). Žádala o rychlé vyjádření, neboť na leden má již 10 závazných 
objednávek a neví, jak školám odpovídat ohledně ceny programu.  
Někteří členové školské komise sdělili paní Lišofské svoje důvody, proč činnost spolku 
nepodpořili.  
Oddělení školství má k dispozici vyjádření škol k jednotlivým programům, které 
absolvovaly.  
Pan Treml objasnil, že pro letošní rok nebyl projekt doporučen do městského rozpočtu 
a hledá se další možnost financování – bude projednáno na RM.  
 

  
III. Sociální fond pro částečné financování pobytů pro sociálně slabé žáky 
Komise navrhuje znovu zvážit možnost vzniku sociálního fondu pro částečné 
financování pobytových akcí sociálně znevýhodněných žáků. Součástí by byla i přesná 
pravidla pro čerpání, která mohou vycházet z již nastavených pravidel u Obědů zdarma.  
Komise navrhuje pozvat pana M. Šlesingra a projednat možnost začlenění tohoto fondu 
pod Oddělení sociálně – právní ochrany dětí. Inspirací pro vznik fondu může být praxe 
v mnoha jiných městech.  

 
IV. Rekonstrukce školní jídelny u ZŠ Žižkov 
J. Nedvědová informovala o výsledcích prosincového jednání se zřizovatelem. Kompletní 
rekonstrukce jídelny bude podle sdělení investičního odboru trvat zřejmě jeden rok.  
Možné varianty náhradního stravování žáků:  
1. výdej studených jídel – ověřeno panem starostou, že tato varianta není možná  
2. rozdělení strávníků na GJO, SPŠ + malé děti stravovat ve škole (tělocvična, 
družina)  – ZŠ pozvala pana architekta Hádka k posouzení této možnosti (jednání 
proběhne 16.1.2025). 
 
 
Pan Treml upřesnil, že školní jídelny na GJO a SPŠ jsou schopné poskytnout obědy 
každá přibližně 150 žákům, výdej je uvažován již v 10:30 (organizačně velice náročné).  



Škola zdůrazňuje, že přebudování prostor školní družiny nebo tělocvičny na výdejnu 
obědů velice ztíží fungování celé školy. Jedna z dalších možností je vydávat obědy části 
žáků v budově bývalé knihovny, která je v docházkové vzdálenosti školy. Další jednání 
proběhne 27. ledna.  
 
V. Majáles  
Pan Treml oznámil, že na školy přijde dotaz, zda je mezi studenty zájem o další ročník 
Majálesu. V případě zájmu se nabízí organizaci zajistit Digital Academy. 

VI. Strategie vzdělávání v Kutné Hoře  
RM schválila příspěvek ve výši 100 000,-- na analytickou část strategie. Proběhne 
výběr, komu bude zakázka zadána. Dle sdělení pana Tremla by bylo ideální zpracovat 
analytickou část do prázdnin, aby celá strategie mohla být dokončena.  

VII. Diskuse 
Zástupci škol vyjádřili obavu z chystané změny financování nepedagogických 
pracovníků („létající školník“). Dále proběhla informace z výboru pro vzdělávání 
Středočeského kraje o posilování kapacit gymnázií a lyceí. A. Melechová navrhla dalšího 
člena do školské komise – bylo zamítnuto z důvodu již nyní vysokého počtu členů.  

 
 
Termín jednání školské komise: 24. 02. 2025 od 17.00 hodin v Rytířském sále 
Vlašského dvora.  
 
Zapsala: I. Skaláková 
Ověřil: J. Nedvědová 


